
 

 

Hoofdpunten uit de Algemene Beschouwingen op de kadernota 2018 - 2021  
van de raadsfractie van CDA Olst-Wijhe 

 
Inleiding. 
Geacht college, hartelijk dank voor de door uw ingediende Kadernota 2018-2021. 
 
Wij zijn het met u eens dat ambities in belangrijke mate worden bepaald door de verkiezingen van 
maart 2018. En dat u ervoor kiest om nieuwe wensen voor nieuw beleid beperkt aan wilt dragen. Een 
logische keuze ook gezien de financiële onzekerheden van afgelopen jaren. Toch willen wij een aantal 
dingen bij u onder de aandacht brengen. 
Wij constateren met u dat we financieel weer in beter vaarwater zitten en verwachten dat de 
gedwongen krampachtigheid door beperkte middelen iets ruimer genomen kunnen worden. Wel gaat 
had CDA nog steeds uit van een behouden financieel beleid. De crises heeft ons geleerd dat grip 
houden waar mogelijk en een goede reserve op zijn plaats is. Ook de onzekerheid rond de mei en 
september circulaires geven reden om behouden met de financiën om te gaan. 
 
Programma’s 
 
Leefomgeving. 
Structureel ophogen budget gladheidbestrijding. 
Wat moet dat moet, maar een verdubbeling van het budget vraagt toch om een toelichting. Is het 
budget dan voldoende? Betekent dat bij een strenge winter alsnog via de bestuursrapportage het 
budget moeten bijramen? 
 
Bijdrage Omgevingsdienst. 
Er wordt voor de jaren 2018 t/m 2021 € 418400,= opgenomen in de begroting. 
Het is een fors bedrag en wij vragen ons af of deze exercitie voor onze gemeente aantrekkelijk is. De 
€ 36600,= structureel voor VHS applicatie is dat extra? U geeft aan dat de primaire VTH taken 
budgettair neutraal uitgevoerd wordt. Graag toelichting. 
 
Nieuwe beleidsontwikkelingen. 
 
Budget verkeersveiligheidsprojecten. 
De CDA fractie kan instemmen met het bedrag van € 25000,= om verkeersveiligheids-projecten te 
kunnen uitvoeren. De vraag rijst in de CDA fractie hoe het verkeer gemonitord wordt. Het verkeer krijgt 
langzaam maar zeker een ander beeld met name de opkomst van de snelle e-bikes en de belasting 
van het fietswegnet. Heeft u voldoende middelen om dit te monitoren en het verkeersbeleid daar op 
aan te passen? 
 
Vervanging van armaturen en lichtmasten. 
De CDA fractie ging hier mee akkoord zeker om tot een beperking van het energie gebruik te komen. 
Is er zicht op hoeveel van de lichtmasten energiezuinig zijn? 
 
Programma Veiligheid. 
Onze fractie maakt zorgen over de handhaving vooral in het verkeer. Wij vinden dat er binnen de 
bebouwde kom meer op snelheid gecontroleerd en gehandhaafd moet worden. 
De ouderwetse landgroepen komen nooit meer terug maar zichtbaarheid in de openbare ruimte van 
de politie is door de huidige structuren niet mogelijk. 
De politie is op het platteland grotendeels wegbezuinigd zie de publiciteit rondom dit thema. 
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Wij doen een dringend beroep op het college om in te zetten op meer blauw op straat en in buurten. 
De Boa’s verdienen respect voor hun aanwezigheid maar kunnen maar beperkt aanwezig zijn. Gezag 
behoort vanuit de staat geregeld en gefinancierd te worden. Onze gemeente heeft een groot aantal 
buurtpreventie whatsapp groepen. Samen werken aan veilig Olst-Wijhe en het veiligheidsgevoel 
vergroten. Worden deze buurtwhatsappgroepen momenteel ondersteund door de gemeente? Kunnen 
wij hier nog wat betekenen door het ophangen van bordjes bij de invalswegen en het uitdelen van 
stickers? 
 
Economie, toerisme en recreatie. 
Dividend  Vitens,  
Wilt u dit toelichten? Het komt over of de afgelopen jaren de inkomsten hoog waren en er nu 
marktconform gehandeld wordt. Gevolg minder dividend ook lagere tarieven voor onze inwoners? 
 
Uitvoering detailhandelsvisie 
U reserveert een bedrag van € 2500,00 voor de periode tot 2021 klopt het dat dit per jaar is. 
Kunt u dit bedrag toelichten? Het lijkt niet veel om initiatieven te ondersteunen. 
 
Duurzaamheid. 
Het CDA wil een mix van duurzame energie opwekking stimuleren. Inzetten op minder energie gebruik 
door bewustwording, innovatie en beter isoleren. Het CDA is geen voorstander van 
zonnepaneelweiden, wij zien meer in het stimuleren van zonne-energie opwekking op agrarisch 
gebouwen en bedrijfspanden. Wij zien mogelijkheden voor CO2 weiden, landbouwgrond kan veel 
CO2 binden, door dit te simuleren kunnen wij ook de CO2 doelstelling halen.  
Het koersdocument is afgelopen raad uitvoerig besproken, en de CDA fractie is zeer content hoe de 
zaken benoemd en aangepakt worden. 
Tijdens deze bespreking kwam het thema “draagvlak” of acceptatie naar voren. Dit is misschien wel 
de grootste uitdaging en vraagt om een positieve instelling en enthousiasme  van college en raad. De 
CDA fractie verwacht dat het college kritisch kijkt naar het gebruiken van landbouwgronden voor 
Zonnepaneelweiden.  
 
Jeugd en Onderwijs. 
De kwaliteit van het onderwijs staat voorop. Scholen moeten daarom aantrekkelijk blijven voor 
leerlingen en docenten. Ouders moeten de vrijheid houden om te kiezen voor bijzonder onderwijs of 
openbaar onderwijs. De school heeft een essentiële functie in een dorp of kern en is belangrijk voor 
de cohesie en de leefbaarheid. De schoolbesturen hebben aangegeven welke gedachten zij hebben 
m.b.t. de schoolgebouwen en dat er nieuwe scholen worden geplaatst in Olst-Wijhe. De CDA fractie 
wil ter voorbereiding op de besluitvorming meer alternatieven zien. Maatwerk indien mogelijk en met 
draagvlak van ouders, docenten en schoolbestuur. 
 
Welzijn, sport en cultuur. 
 
Taalpunt Olst-Wijhe, 
De CDA fractie is akkoord met het voorstel van € 16900,= en ten laste te brengen van het sociaal 
domein. 
 
Versterking positie ambulante jongerenwerker. 
We gaan akkoord met dit voorstel. We vroegen ons af of preventief werken uit eindelijk kosten 
besparend is. Is dit meetbaar? 
Voor de heroverwegingen werd hier meer geld aan besteed ik meende €75000,= dus de besparing is 
nog steeds aanzienlijk. Graag toelichting. 
 
Ondersteuning evenementen. 
Olst-Wijhe bruist heeft een rijk verenigingsleven en daar genieten we allemaal van. 
Ondersteuning bieden aan deze evenementen en vrijwilligers te ontlasten zodat zij zich bezig kunnen 
houden met het evenement is voor ons een belangrijke visie. Meedenken en doen! 
Wij wachten uw voorstel af. Wij zoeken het in facilitaire oplossingen ook praktisch bijvoorbeeld het 
weer plaatsen van dranghekken en reinigen van het evenementen terrein. 
Hier kan ook gedacht worden aan het inzetten van mensen met afstand tot de arbeidsmarkt. 
 
  



 

Sport. 
De CDA fractie vraagt zich af hoe de stand van zaken is bij de sportverenigingen wat zijn de gevolgen 
geweest van de bezuinigingen van de afgelopen jaren.  
Idem voor wat de ondersteuning is van vrijwilligers voor en na de bezuinigingen. 
Wij willen het college vragen hier een onderzoek naar te doen en of het dan reden geeft voor 
bijsturing? 
 
Werk inkomen en zorg. 
Onze wereld verandert, vaste banen worden steeds minder aangeboden en de flexwerkers hebben 
onregelmatig inkomen. Het CDA wil dat er een experiment komt met een “basis inkomen”. Op zoek 
naar minder bureaucratie meer vertrouwen in het handelen van mensen. 
Uit veel onderzoek blijkt dat de negatieve spiraal van de werkloosheid, onregelmatig inkomen, bijstand 
en schuldenproblematiek een negatieve invloed hebben op het maatschappelijk functioneren van 
inwoners. 
Een basis inkomen en uitgaan van het netto besteedbaar inkomen positieve effecten heeft. 
Van bijstand naar een basisinkomen het wordt tijd dat we ook in onze gemeente kijken of dit positief 
kan bijdragen. 
Iedereen wil het liefst gewoon een baan en een regelmatig inkomen dat lukt niet altijd kan een basis 
inkomen een alternatief bieden ten opzichte van de huidige situatie? 
Het CDA vraagt u dit te onderzoeken. 
 
Bedrijfsvoering. 
 
Huisvestinglasten. 
De CDA fractie vraagt zich af nu de huisvesting van de omgevingsdienst niet in ons gemeentehuis 
vestigt wat de het alternatief is om m2 onder te verhuren. 
We zijn dan ook blij dat het college een onderzoek doet naar de mogelijkheden van verhuur. 
 
Formatie, 
Wij stellen ons op het standpunt dat we moeten doen wat nodig is. 
Over hoeveel fte plaatsen hebben we het. Hoe is de verhouding flexbanen en vaste banen. 
Kunt u wat de formatie plaatsen betreft ons een toelichting geven over de personele bezetting en de 
ontwikkeling daarvan. Ook de te verwachten uitstroom door pensionering en het wegvloeien van 
werkervaring. 
 
Perspectief Grondexplotaties. 
Over dit vraagstuk hebben wij een algemene vraag. 
We zijn blij dat de bouw weer aantrekt en dat er belangstelling is voor kavels in onze gemeente. Er 
ontstaan nieuwe initiatieven voor het ontwikkelen van projecten op de daarvoor bestemde gronden. 
Ook inbrei locaties en opsplitsen van panden komt voor. 
Hoe verhoudt zich dat tot het woning contigent wat ons is toegewezen? 
Kunnen we hier in de woningbouw belemmeringen verwachten? 
Graag een toelichting. 

 
  



 

 

Hoofdpunten uit de Algemene Beschouwingen op de kadernota 2018 - 2021  
van de raadsfractie van Gemeentebelangen Olst-Wijhe 

Gemeentebelangen is ingenomen met het feit dat het huishoudboekje van de gemeente op orde is. 
Hiermee wordt aan de primaire voorwaarde voor goed bestuur voldaan. Gemeentebelangen is er trots 
op dat zij haar steentje heeft kunnen bijdragen en is haar partners (raad, college, griffie, ambtelijke 
organisatie, maatschappelijke en culturele instellingen e.d.) erkentelijk voor de genoten 
samenwerking. Doen wat nodig is, zo ook de naam van het coalitieakkoord, is in feite het wezen van 
Gemeentebelangen. Met gezond boerenverstand de politiek en maatschappelijke opgaven oppakken 
en keuzes maken waar de inwoners baat bij hebben. De afgelopen jaren stonden in het teken van 
bezuinigingen om te zorgen dat de inwoners geen zware belastinglast moesten dragen. Nu het 
huishoudboekje op orde is, komt er ruimte om over de komende jaren te gaan nadenken. Het zal 
evenwel anders zijn dan vroeger. De komende jaren zullen de bewoners zelf gaan doen wat nodig is 
waarbij van de gemeente een regisserende en faciliterende rol verlangd wordt. Bij het verduurzamen 
van de gemeente, en dat is meer dan enkel energie opwekken, zullen verdienmodellen de basis gaan 
vormen van initiatieven.  Op deze rol van de gemeente wil Gemeentebelangen de komende jaren 
gaan inzetten en zodoende de participatiegemeenschap verder vorm geven.  

Programma 2.1 Leefomgeving. 

Onze inwoners klagen steen en been over het slechte onderhoud van de openbare ruimte en het 
uitblijven van het onderhoud. Met genoegen zien wij dat onze vraag van vorig jaar naar extra geld 
voor onderhoud van bermen en onkruidbestrijding gehonoreerd is. De introductie van de IBOR is hier 
het antwoord op maar voor de inwoners is dit een technische verhandeling. Nu dit traject is gestart, 
moet de vaart erin komen en blijven. Dit vereist concrete communicatie met onze inwoners over 
wanneer, waar en hoe het onderhoud de komende jaren er uit ziet. Dan zien niet alleen wij maar 
vooral onze inwoners dat begin 2018 de eerste stappen gezet kunnen worden in een verbetering van 
het onderhoud. Wij blijven achter de volgende stap staan om het niveau te verbeteren en het hogere 
niveau te blijven vasthouden. 

Vraag: Is het college bereid om met een voorstel te komen inzake een voorlichtingscampagne om 
onze inwoners te informeren over de IBOR planning en uitvoering? 

Het is goed te zien dat de bedragen in de begroting voor de gladheidbestrijding gelijk getrokken 
worden met de realistische kostenpost. 

Gemeentebelangen vindt het belangrijk dat er budget wordt vrijgemaakt om kleine aanpassingen op 
het gebied van verkeersveiligheid te realiseren. Dit voorkomt teleurstellingen en irritaties bij de 
inwoners. Op deze manier kan er met de inwoners worden gewerkt aan een grotere 
verkeersveiligheid. Immers, de inwoners weten zelf erg goed wat er zou moeten veranderen in hun 
directe omgeving.  

Vraag: Is het college bereid een visie te ontwikkelen hoe onze inwoners, Plaatselijk Belangen, 
verenigingen, stichtingen, bedrijven en andere organisaties gaan en kunnen betrokken worden bij het 
participatievraagstuk? 

Programma 2.3 Economie, toerisme en recreatie. 

De belangrijkste pijler van de, nog vast te stellen, structuurvisie is toerisme en recreatie. 

In de structuurvisie wordt een periode van 10 jaar voor het uitvoeringsprogramma aangehouden. Dit 
zijn technische regels bedoeld voor implementatie waarbij heldere doelen voor ogen staan.  



 

Evenwel is toerisme en recreatie gebaat bij het ontwikkelen van nieuwe concepten in een continue 
proces. Een structuurvisie kan geen beletsel zijn om verder te dromen.  

Met name toerisme en recreatie is gebaat bij een visie die meerdere decennia overvleugeld. Door een 
aantal dromen te formuleren kan sneller op voorbijkomende kansen en mogelijkheden worden 
ingespeeld. Om een voorbeeld te geven; Als wij de N337 verleggen uit de dorpen Olst en Den Nul, 
kan deze weg worden afgewaardeerd zodat extra kansen komen voor toerisme en recreatie. Gedacht 
wordt aan een natuurgebied met multifunctioneel gebruik. Goed voor de lokale economie, de natuur 
en de leefbaarheid. 

Gelet op het bovenstaande is het aanjaagbudget voor toeristische bewegwijzering een logisch gevolg.  

Vraag: Is het college bereid om met Staatsbosbeheer in gesprek gaan om de mogelijkheden tot 
natuurontwikkeling in de IJsselzone in het kader van een lange termijn visie te onderzoeken?  

Wilt u in datzelfde kader (lange termijnvisie) ook onderzoeken welke mogelijkheden de uitbreiding van 
vliegveld Lelystad biedt voor Salland en met name Olst-Wijhe? 

Bij dit onderwerp willen wij de lokale evenementen in onze gemeente betrekken wegens de directe link 
met toerisme en recreatie. Tevens hecht Gemeentebelangen aan de waarde van deze evenementen 
vanwege leefbaarheidsoverwegingen. De inzet van de vele vrijwilligers bij deze evenementen is een 
groot goed en verdient veel respect en dank. Wij horen dat de druk op de organisatie van lokale 
evenementen steeds meer toeneemt. Ook hier ligt de kans de regisserende en faciliterende rol van  
de gemeente te benutten om de organisatiedruk van evenementen te verlichten. Vaak wordt het 
argument gehoord dat hoge kosten van leges, ophalen van vuilnis, plaatsen van dranghekken e.d. de 
oorzaak zijn. Wij denken dat de organisaties meer geholpen kunnen zijn door het entrepreneurschip 
van de organisaties door te lichten en nieuwe mogelijkheden en verdienmodellen te verkennen.  

Vraag: Is het college bereid om samen met de lokale evenementenorganisaties te zoeken naar 
mogelijkheden om hen te ontzorgen en te ontlasten. 

Programma 2.4 Duurzaamheid. 

Het doet Gemeentebelangen veel genoegen dat de raad het Koersdocument Duurzaamheid heeft 
vastgesteld. Door het aanstellen van een regisseur kan werk gemaakt worden van de geformuleerde 
ambitie. Een ambitie die er niet om liegt en een zeer grote inspanning gaat vragen van de totale 
gemeenschap. De vaart moet erin en blijven. De kritische succesfactor ligt bij het betrekken van en 
communiceren met de inwoners en relevante organisaties. Koop de koffie maar groot in want menig 
bakje zal nodig zijn om alles in goede banen te leiden.  

Gemeentebelangen vindt het belangrijk dat de kennis die in de gemeente aanwezig is, zowel binnen 
de organisatie en de verschillende initiatieven, wordt gecentraliseerd. Zo hoeven inwoners niet iedere 
keer het wiel uit te vinden. Zij kunnen terecht bij een energieloket voor vragen, advies en oplossingen. 
Het is voor inwoners van uitermate belang dat zij nauw betrokken zijn bij de keuze van 
energieopwekking en de planologische invulling hiervan.  

De verdere technische invulling dient naar de mening van Gemeentebelangen uitgevoerd te moeten 
kunnen worden als een turn key project zodat de initiatiefnemers ontzorgt worden op het gebied van 
technische aspecten enz. 

Vraag: Is het college bereid voorafgaand aan het proces van de energievisie te investeren in 
kennisniveau bij onze inwoners zodat zoveel mogelijk op basis van gelijkwaardige kennis over het 
onderwerp gesproken kan worden? 

Programma 2.5 Jeugd en Onderwijs. 

Met veel ongenoegen heeft Gemeentebelangen moeten constateren dat het onderwerp 
onderwijshuisvesting wanklanken oplevert bij vele ouders.  



 

Het proces om te komen tot een keuze voor nieuwe onderwijshuisvesting loopt niet synchroon met de 
inhoud waarin de suggestie wordt gewekt dat de uitkomst al vast staat (bijvoorbeeld door het woord 
terugvalscenario). In onze visie is door krimp van leerlingen en veroudering van gebouwen het 
noodzakelijk dat er een besluit genomen wordt over nieuwe onderwijshuisvesting. Het welzijn van de 
inwoners van onze mooie gemeente wordt vooral gediend door het kleinschalige karakter van de 
gemeente.  

Dit behelst onder meer dat de afstand tussen inwoner en bestuur klein is. Men verwacht gehoord te 
zullen worden als er knelpunten ontstaan en de opvattingen van de inwoner worden meegewogen in 
de besluitvorming. Wij vinden dit meer dan vanzelfsprekend en vinden dat de opgave voor het vinden 
van een oplossing voor de onderwijshuisvesting zich langs deze lijnen moet bewegen.  

Wat ons betreft moeten er tenminste twee scenario’s worden uitgewerkt voor de kern Wijhe en twee 
voor de kern Olst in nauw overleg met de ouders.  

Vraag: Is het college bereid dit verzoek over te brengen aan de schoolbesturen? 

Programma 2.7 Werk, inkomen en zorg. 

De inkomsten voor Jeugdzorg, WMO en de Participatiewet komen van het Rijk. De gemeente Olst-
Wijhe heeft er in 2014 voor gekozen de nog niet gebruikte inkomsten van het Rijk voor jeugdzorg, 
WMO en Participatiewet te reserveren. Immers, het kan een jaar later tegenvallen met de uitgaven en 
dan is een buffer beschikbaar. Er is een spreekwoordelijk “hek” geplaatst om deze inkomsten. 
Daarnaast vinden wij het belangrijk om niet te snel te oordelen dat de implementatiefase van dit 
omvangrijke project is afgerond. Er is nu nog onvoldoende zicht of de huidige uitgaven de komende 
jaren in balans zijn met de Rijksinkomsten op dit vlak.  

Veel gemeenten hebben tekorten op dit vlak dus de kans bestaat dat het Rijk haar bijdrage aan 
gemeenten gaat aanpassen. Wij willen dit zogeheten “hek” voorlopig nog tot 2019 behouden.  

Programma 2.9 Bestuur en Communicatie. 

In de rol van de gemeente als regisseur en facilitator is communiceren met de inwoners, instellingen, 
organisaties, bedrijven e.d. een kerntaak. Gemeentebelangen vraagt al langer aandacht  om niet 
alleen fysiek met hen in gesprek te zijn maar ook andere middelen in te zetten. Sociale media is niet 
meer weg te denken uit het dagelijkse leven. De gemeente Olst-Wijhe blijft hierin achter en dat vinden 
wij niet passen in de wijze waarop een moderne op zijn omgeving gerichte organisatie vandaag de 
dag opereert. De komende jaren zullen onder meer de Omgevingswet en de Energievisie het licht zien 
en inwoners dienen via de hedendaagse bestaande communicatiemiddelen te worden geïnformeerd.  

Vraag: Is het college bereid in het nieuwe communicatie beleidsplan een heldere visie te ontwikkelen 
over de wijze waarop de gemeente haar communicatie en specifiek het gebruik van de sociale media 
vorm geeft. 

Programma 2.10 Bedrijfsvoering. 

Wij horen en voelen de druk bij de medewerkers van de ambtelijke organisatie. De werkdruk baart ons 
zorgen omdat dit ten nadele kan zijn van de dienende taak voor de inwoner. Zoals eerder genoemd 
komen er de komende jaren belangrijke onderwerpen aan waarbij de gemeente met veel ambitie hun 
regisserende en faciliterende rol moet gaan waarmaken. Wij kunnen instemmen met de extra ruimte 
die gevonden is om de formatie uit te breiden.  

4. Financieel (meer)jarenperspectief. 

Zoals eerder beschreven is Gemeentebelangen tevreden met de sluitende begroting. Zelfs nieuwe 
beleidsontwikkelingen konden worden opgenomen. De gemeente staat er goed voor.  Wij zijn van 
mening dat het tijd wordt om alle inwoners hiervan te laten profiteren. De laatste jaren is hard gestuurd 
op een sluitende begroting.  



 

De inwoners hebben begripvol dit proces gevolgd en mede de gevolgen gedragen van de 
bezuinigingen. Daarom zien wij graag dat de OZB het komende jaar niet verder wordt verhoogd. Niet 
met de ‘standaard’ afgesproken 1%, maar met 0%. 

Vraag: Is het college bereid om na de septembercirculaire de financiële ruimte beschikbaar te stellen 
om dit uit te voeren.  

zondag 25 juni 2017, Gerda Hulleman, Ineke Burink, Ron de Wit en Egbert Dijkslag; samen de fractie 
van Gemeentebelangen Olst-Wijhe  

“Elke kern telt!” 

Neem voor vragen contact op via onze website http://www.gb-olstwijhe.nl/ 

Volg ons op Twitter: @GB_Olst-Wijhe of FB: https://www.facebook.com/Gemeentebelangen-Olst-
Wijhe 

  

http://www.gb-olstwijhe.nl/
https://www.facebook.com/Gemeentebelangen-Olst-Wijhe
https://www.facebook.com/Gemeentebelangen-Olst-Wijhe


 

 

Hoofdpunten uit de Algemene Beschouwingen op de kadernota 2018 - 2021  
van de raadsfractie van PvdA Olst-Wijhe 

Geacht college, 

Met belangstelling hebben wij kennisgenomen uw kadernota 2018-2021. Voordat wij de inhoud 
induiken willen wij u allereerst bedanken voor uw inzet tijdens het afgelopen politieke jaar. Wij zijn het 
niet altijd met elkaar eens maar op uw inzet en toewijding hebben we helemaal niets op- of aan te 
merken. En natuurlijk gelden onze woorden van waardering zeker ook voor het ambtelijk apparaat.  

En nu wij toch bezig zijn. 
Ook een woord van waardering tot onze collega-fracties. De scheidslijn tussen coalitie partijen en 
oppositie partijen is dun in onze gemeente. Moties, amendementen en andere plannen worden in een 
open en constructieve sfeer besproken en uitgewisseld. Dat zowel de coalitie- als de oppositie zich 
daarbij bepaald niet eenkennig opstellen beschouwen wij als een groot goed. Onze dank daarvoor. 

Ter zake 

De PvdA is blij met het financieel perspectief zoals dat door u in de kadernota wordt geschetst. De, 
mede onder verantwoordelijkheid van onze partij, doorgevoerde bezuinigingen in de vorige 
raadsperiode waren pijnlijk maar bleken tegelijkertijd ook effectief. Wij zijn weer in balans. Wij kunnen 
weer vooruitkijken. Maar dat doet u in onze ogen toch net iets te weinig. Met de verkiezingen voor de 
gemeenteraad in zicht heeft u besloten om ons een beleidsarme kadernota te presenteren. Dat vinden 
wij niet van een grote ambitie getuigen. In onze ogen is Olst-Wijhe bepaald niet af. Er is nog genoeg 
te doen. De kloof tussen de mensen die het tempo van de samenleving wél aankunnen en zij die daar 
moeite mee hebben groeit. Als het gaat om duurzaamheid is er volop werk aan de winkel. Het mag 
allemaal best socialer en groener, zo menen wij. Daarnaast wil de PvdA toe naar een andere stijl van 
besturen. De gemeente lijkt het gevoel met dat wat er op straat gebeurt wat kwijt. College en raad 
staan te ver van de samenleving af, vindt de PvdA. 

Onze nadere inbreng in eerste termijn hebben wij uitgesplitst in vier onderdelen: 

- Financieel beleid 
- Sociaal beleid 
- Fysiek 
- Bestuursstijl 

Voor uw en ons gemak hebben we onze punten van inbreng van een nummer voorzien.  

Financieel beleid 

1. Zoals wij aangeven zijn wij in balans. Er lijkt echter hier en daar sprake van een ‘dark horse’. De 
I-visie staat nu als PM in de boeken genoteerd. Wij hebben het donkerbruine vermoeden dat 
uitvoering ervan onze toch een lieve stuiver gaat kosten. Met het vertrek van de Omgevingsdienst 
neemt de leegstand van ons gemeentehuis toe. Ook dit heeft, zeker bij aanhoudende leegstand, 
financiële consequenties. Graag horen wij van u hoe deze ontwikkelingen in een financieel 
meerjarenperspectief duidt. 

2. De grondexploitatie blijft ons onverminderd zorgen baren. Al vele jaren worden de verwachtingen 
jaarlijks in negatieve zin bijgesteld. Dat is óók nog zo nu de economie weer in de lift zit.  
Graag horen wij hoe u het tij wilt keren, dit ook in de wetenschap dat de provincie Overijssel voor 
ons als gemeente Olst-Wijhe geen grote rol ziet weggelegd als het gaat om het aantrekken van 
nieuwe bedrijvigheid. 



 

3. U preludeert in de kadernota op het mogelijk laten vervallen van de trendmatige verhoging van de 
OZB. Althans als het kan. Maar wanneer kan het? Kunt u dat kwantificeren? 

4. Ook zegt  u voor de nieuwe raadsperiode ruimte te willen maken voor nieuw beleid. Kunt u ook 
hierover wat specifieker zijn: hoeveel ruimte zou dit moeten zijn? 

5. U stelt een uitbreiding van de ambtelijke formatie voor vanwege de uitvoering van IBOR. Was het 
niet correcter geweest om dit voorstel mee te nemen bij de voorstellen die u eerder inzake IBOR 
heeft voorgelegd? Dit voelt als een flinke naheffing. 

Sociaal Beleid 

6. Het is mooi dat wij uitkomen met de middelen die wij van de rijksoverheid krijgen voor het 
uitvoeren van het sociaal beleid. Dat zegt echter niets over de behoefte van inwoners aan 
ondersteuning door de gemeente. Ruim 2 jaar na de decentralisatie voelen wij de behoefte om te 
peilen wat er goed gaat en waar er gaten vallen. Het Nibud heeft hiervoor een minima effect 
rapportage ontwikkeld. Het lijkt ons een goed idee om dit of een ander instrument in te zetten om 
goed in beeld te krijgen hoe de vlag er in sociaal opzicht nu bijhangt in onze gemeente. Dit 
vanzelfsprekend in nauw overleg met de cliëntenraad. Wij zijn benieuwd of u bereid bent om een 
dergelijk kwalitatief onderzoek te verrichten. 

7. In het vervolg op punt 6: speciale aandacht bij dit alles moet wat ons betreft uitgaan naar 
kinderen in armoede. Uit een recent onderzoek van de Sociaal Economische Raad blijkt dat meer 
en meer kinderen in de problemen komen. Daar moet in zo’n onderzoek specifiek aandacht voor 
zijn, zodat we dat gericht tegen kunnen gaan. 

8. Uit contacten met zowel gemeente als met het UWV maken wij op dat er amper overleg is tussen 
beide instanties over de in onze gemeente woonachtige werkzoekenden. Daar verbazen wij  ons 
over. In het bijzonder vragen wij aandacht voor de langdurig werkzoekenden die langzaam 
richting bijstandswet wegglijden. Wij willen dat hier extra bemiddelende capaciteit op wordt gezet. 
Hoe kijkt het college hier tegen aan? 

9. Ook willen wij weten hoe u aankijkt tegen experimenten op het gebied van de bijstandswet in het 
algemeen en tegen het basisinkomen in het bijzonder.  

10. Graag zien wij de mogelijkheden onderzocht om te komen tot een lokale zorg-coöperatie waarin 
met name de huishoudelijke hulp kan worden ondergebracht.  

Fysiek 

11. Na lang aandringen van onder andere de PvdA heeft het college besloten om zelf het voortouw te 
nemen op het terrein van duurzame energie opwekking. De fractie van de PvdA is daar blij mee. 
Bijzondere aandacht zou wat ons betreft ook uit moeten gaan naar het thema energiebesparing. 
Deelt uw college deze mening en bent U van plan om ook op dit punt het voortouw te nemen? 

12. In de afgelopen periode hebben wij veelvuldig gesproken over Cittaslow. Uw college heeft ons 
daartoe een concreet voorstel gaan. Lid worden van Cittaslow is voor een raadsmeerderheid 
vooralsnog echter een brug te ver. Wij gaan er vanuit dat u, gelet op uw eerdere enthousiasme 
en het grote maatschappelijke draagvlak, ieder beleidsvoornemen zelf voortaan zult toetsen aan 
de uitgangspunten van Cittaslow. Graag een bevestiging van uw kant.  

13. De PvdA wil ook dat het college serieus gaat bekijken of er, op een soepelere manier dan nu, 
mantelzorgwoningen gerealiseerd kunnen worden. Dit als kinderen de zorg voor ouders op zich 
willen nemen. Hier is behoefte aan. En niet pas als het echt niet meer anders kan, maar als 
mensen er zelf aan toe zijn om die stap te zetten. Bent u bereid om de procedurele 
belemmeringen hiervoor weg te nemen? 

14. Leegstand is en blijft een groot probleem. Het is ook ons probleem. Het tast de leefbaarheid van 
de kernen aan. Bent u bereid om ter zake een extra inspanning te verrichten? Bijzondere 
aandacht dient hierbij wat ons betreft uit te gaan naar de vitaliteit van onze kernwinkelgebieden. 
Graag zien wij dat u hieromtrent nader in overleg treedt met de belangenverenigingen. 

15. De vraag naar woningen trekt aan. Jongeren lopen op de woningmarkt echter tegen een muur 
aan. Wij betreuren het zeer dat u de starterslening heeft afgeschaft. Bent u bereid om dit besluit 
te heroverwegen. Dit mede gelet op de onmiskenbare vergrijzing van onze gemeente. 

 

  



 

 

Bestuursstijl 

16. De gemeente heeft in de afgelopen jaren steeds meer taken op het bord gekregen. Dat heeft 
geleid tot stapels nota’s, verordeningen en regelingen. Raadsleden hebben handen en voeten 
nodig om dit allemaal bij te kunnen benen. Zeker ook de afgelopen weken. Onze 
vertegenwoordigende taak komt daardoor in het gedrang. Graag willen wij dit najaar met elkaar 
de discussie aangaan over een raad van de toekomst. Een raad die minder vanuit de raadzaal en 
meer vanaf de straat bestuurt. Een raad die zich minder laat leiden door regels maar zich meer 
bezig houdt met dat wat er in de samenleving gebeurt. Graag horen wij hoe uw college en de 
andere fracties hierover denken. 

 

  



 

 

Hoofdpunten uit de Algemene Beschouwingen op de kadernota 2018 - 2021  
van de raadsfractie van D66 Olst-Wijhe 

 
Voorzitter, 

De kadernota geeft ons een perspectief voor de komende jaren, waaruit blijkt dat er weer wat kan. Er 
is weer ruimte, zij het mondjes maat, voor gewenst nieuw beleid. Dat willen we graag benutten om op 
een nieuwe manier aan de slag te gaan met de pro-actieve, maar faciliterende rol van de overheid in 
de geest van de omgevingswet.  

Programma Leefomgeving en Programma Duurzaamheid 
Bijvoorbeeld met duurzaamheid: we zijn blij dat inwoners aan de voorkant mee mogen praten over de 
energievisie, maar wij pleiten er voor dat inwoners ook zelf mee kunnen schrijven. Daarmee komt het 
eigenaarschap van de problemen én de oplossingen in handen van inwoners. Dan spreekt draagvlak 
en acceptatie vanzelf. Dat kost echter wel extra inspanning en ondersteuning van de gemeente.  

Ook de vervanging van lichtmasten en armaturen kan met behulp van inwoners goedkoper én 
zuiniger. De energie voor licht van masten niet worden vervangen, hoeft ook niet duurzaam te worden 
opgewekt. Tijdens de behandeling van dit onderwerp op 10 april heeft de wethouder aangegeven te 
toetsen aan het LIOR en in samenspraak met inwoners te kijken of een lichtmast moet worden 
teruggeplaatst. Wij hopen op een reductie van het aantal masten.  

D66 wil graag dat de gemeente meer doet aan het terugdringen van het gebruik van aardgas en meer 
doet aan de opslag van duurzaam geproduceerde energie, waarbij niet alleen wordt gekeken naar 
accu’s, maar ook naar mechanische of thermische opslag. D66 wil dat de gemeente bedrijven en 
ondernemers sterk stimuleert om duurzamer te bouwen en te produceren. De inzet die de 
Omgevingsdienst hierop pleegt kan zichzelf terugverdienen. Op middellange termijn moet dit ook 
meegenomen worden in het vergunningen- en belastingbeleid. In die zin dat duurzame bouw 
randvoorwaardelijk is voor het krijgen van een vergunning en onroerendzaakbelasting wordt 
opgevoerd als verduurzaming achterblijft.  

Dit past ook goed in de nieuwe vorm van werken volgens de omgevingswet. Dat blijft nu vooral een 
financieel ding, waarbij inzet van ambtenaren op geld wordt gezet, als noodzakelijk nieuw beleid. Maar 
het leeft nog niet voor ons. Wat gaat de omgevingswet voor ons betekenen? Hoe ziet een 
omgevingsvisie er uit? Er zijn volop hulptrajecten, pilots en initiatieven in de geest van…, maar we 
hebben in Olst-Wijhe nog geen levendige discussie hierover. D66 zou graag meer terug zien van hoe 
we ons voorbereiden op de omgevingswet, hoe we kunnen werken in de geest van de omgevingswet 
en welke good practices er al zijn in den lande.  

De bijdrage voor de Omgevingsdienst vinden we erg veel geld. Het is een noodzakelijk nieuw beleid, 
maar dit onderwerp is erg gemeentegericht. Inwoners merken er weinig van. De frictiekosten lopen 
ook erg lang door. We moeten oppassen dat de OD niet een soort DOWR wordt, wat wordt opgericht 
om de gemeente te ontlasten en efficienter te werken, maar jaar na jaar juist veel extra geld kost. 
Hebben we als gemeente keus in de bedragen die we jaarlijks toevoegen aan deze post?  

 



 

Het college stelt voor om een apart budget voor verkeersveiligheidsinitiatieven op te nemen. Wat is de 
reden om hier een apart potje van te maken? Kan dit ook opgenomen worden in het budget voor 
overheidsparticipatie? Dat maakt de mogelijkheid tot inspelen op vragen uit de samenleving flexibeler.  

Programma Welzijn, sport en cultuur en Programma Werk, inkomen en zorg 
Er is geld nodig voor reserves, want het sociaal domein is volop in ontwikkeling. D66 is echter van 
mening dat deze reserves niet te groot moeten worden. Zeker niet als hierdoor kansen blijven liggen. 
Daarom stelt D66 voor om op sociaal gebied meer te investeren in participatie. Hierbij moet 
gestimuleerd worden dat mensen hun sociale netwerken versterken. Voor sommige mensen zijn deze 
verstoord geraakt. Voor sommige mensen zijn deze nooit sterk ontwikkeld geweest. Die mensen 
moeten extra ondersteuning krijgen om hun sociale netwerk te versterken.  

 D66 wil graag dat de gemeente de mogelijkheden onderzoekt en initiatieven ondersteunt 
waarmee burgers zich kunnen ontwikkelen en inzetten als ‘participatiebegeleider’. Burgers 
ondersteunen andere burgers om hun sociale netwerk te versterken. 

 D66 wil graag dat de gemeente inventariseert bij organisatie in het sociaal domein welke 
behoefte zij hebben aan vrijwilligers en/of stagiaires en zoekt of laat zoeken naar mensen om 
deze plaatsen in te vullen. Hierbij moet vooral getracht worden een match te maken met 
mensen, die beroep doen op de participatiewet, 

 D66 wil dat de gemeente culturele initiatieven, zoals de Wiejese Diekdagen en IJsseltheater 
fietstocht ondersteunt en stimuleert dat mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt hier 
vrijwilligerswerk kunnen verrichten 

 Verenigingen en stichtingen zijn afhankelijk van vrijwilligers. Ook van vrijwilligers, die deel uit 
(willen) maken van het bestuur. Deze posities worden moeilijk vervuld. D66 wil graag dat de 
gemeente participatief (dus samen met de betreffende besturen) onderzoekt welke 
ondersteuning besturen en organisaties kunnen gebruiken en hoe organisaties bestuurlijk 
kunnen samen werken, zodat deze naar de toekomst toe minder kwetsbaar zijn. 

 Extra aandacht voor jeugdige mantelzorgers willen we graag terugzien in verder acties voor 
mantelzorgers.  

Programma bedrijfsvoering en Programma bestuur en communicatie 
Het college maakt duidelijk dat kwantitatief en kwalitatief gewerkt wordt aan de formatie. Op de 
meeste onderdelen kan D66 instemmen met extra inzet. Maar op de extra formatie voor de 
detailhandelsvisie (bij EZ) willen we ons voorbehouden tot de RV van 10 juli. Het college stelt voor om 
de bezuiniging op het IBOR-team terug te draaien. D66 denkt dat ons oorspronkelijke voorstel, waarin 
inwoners zelf de regie overnemen over hun fysieke leefomgeving, beter is en (waarschijnlijk) 
goedkoper.  

De extra kosten (maar liefst 10.000 €) voor accountant lijkt ons niet meer van deze tijd, maar hoort bij 
autonome ontwikkeling waar we weinig aan kunnen doen. 

Wij merken dat er steeds meer geld gaat zitten in ICT, denk aan OD, omgevingswet en 
informatieveiligheid. Wij kunnen moeilijk inschatten of alle bedragen noodzakelijk zijn. De verbetering 
van de digitale informatievoorziening (eenmalig 20.000 en daarna structureel 20.000 €) lijkt D66 aan 
de hoge kant. Wie maakt gebruik van de mogelijkheid om begroting en jaarstukken op website te 
lezen?! Je kunt beter die paar mensen de bestanden sturen, of de stukken makkelijker leesbaar 
maken. Dan heeft de raad er ook nog iets aan. 

Grondexploitatie  
De grondexploitatie blijft een grote kostenpost. De economie trekt aan, en bouwkavels zijn in optie 
genomen. Betekent dit ook dat de jaarlijks oplopende verliesvoorziening weer kan worden 
afgebouwd? En hoe verhoudt zich dit met de afspraken regionale bedrijventerreinen van de provincie? 
De geplande bouw van nieuwe woningen gaat echter wel steeds door, omdat daar tot 2030 behoefte 
aan is. Toch vraagt D66 zich af wat daarna gebeurt met onze woningvoorraad. Oude en 
energieslurpende woningen zullen steeds moeilijker verkocht worden. Wat op termijn het effect zal 
hebben dat ze leeg komen te staan en zo zullen sommige wijken verpauperen. Ziet het college deze 
risico’s ook? Hoe wil ze daar op inspelen? En hoe staat het met de plannen van woningbouw van 
tijdelijke aard?  

 



 

Financieel perspectief 
Uitgangspunt om incidentele wensen te honoreren door incidentele onttrekking reserves is wat D66 
betreft akkoord. Wel zien we dat de OZB jaarlijks mag stijgen van het college, zonder dat kritisch 
wordt gekeken of de verdeling van lasten in onze gemeente nog eerlijk is. Bedrijven in onze gemeente 
hebben naast goede kanten (werkgelegenheid) ook slechte kanten met name op gebied van milieu en 
verkeer. Daar zou wat D66 betreft een financiële compensatie tegenover moeten staan. Bedrijven met 
relatief veel werknemers zouden wat D66 betreft relatief meer OZB mogen betalen. Hoe staat het 
college hier tegenover?   

Al met al een voorzichtige kadernota met weinig nieuwe voornemens/nieuw beleid, maar met een 
solide financiële basis. Moeilijk te verteren vinden wij dat veel geld gaat naar noodzakelijk kwaad zoals 
ICT, OD en formatiewijzigingen, waarvan de raad moeilijk kan controleren of oordelen of dit de juiste 
investering is.  

  



 

 

 

 

Hoofdpunten uit de Algemene Beschouwingen op de kadernota 2018 - 2021  
van de raadsfractie van VVD Olst-Wijhe 
 
Doen wat nodig is 

Dit is de laatste kadernota van dit college van B&W en deze coalitie. De tijd gaat snel en deze coalitie, 
CDA, Gemeentebelangen en VVD, heeft koers weten te houden. Dit is niet altijd even makkelijk met 
de vele verschillende invalshoeken, niet alleen bij de geformuleerde uitgangspunten in het 
coalitieakkoord, maar ook bij onverwachte maatschappelijke ontwikkelingen. Dat is ook 
verantwoordelijkheid nemen. Of zoals de VVD altijd zegt: “Doen wat nodig is”. Vasthouden aan onze 
coalitie en ambities, koers houden op de ingezette lijnen en afmaken waar we aan begonnen zijn. 
Besturen is keuzes maken en besluiten nemen op basis van een zo groot mogelijk draagvlak, 
ondanks soms uiteenlopende wensen en belangen. 
De VVD staat voor deze aanpak en wil het college en de ambtelijke organisatie bedanken voor de 
uitvoering van het coalitieakkoord “Samen werken aan leefbare kernen” . De voorgestelde aanpak 
krijgt, in brede zin, dan ook onze steun. 

Er is veel gebeurd in deze raadsperiode. Zo constateert de VVD-fractie onder meer: 

 dat de afschaffing van de middeleeuwse en oneerlijke hondenbelasting in zijn algemeenheid 
positief is ontvangen en niet heeft geleid tot extra overlast; 

 dat vorm is gegeven aan de coalitie-afspraak om de lastendruk te beperken; 

 dat de openstelling van de winkels op zondag in Olst en Wijhe succesvol is; 

 dat participatie op velerlei manieren vorm is gegeven, zoals themabijeenkomsten, 
netwerkbijeenkomsten, Olst-Wijhe over de vloer, kernenbezoeken; 

 dat de opvang van vluchtelingen goed is verlopen, een voorbeeld van doen wat nodig is, met dank 
aan de vele vrijwilligers die zich belangeloos hebben ingezet; 

 dat in Olst door Plaatselijk Belang een ambitieus plan is gepresenteerd “Olst, mooier aan de 
IJssel” waarin op een creatieve manier ideeën zijn uitgewerkt hoe de IJssel en het dorp Olst 
dichter bij elkaar gebracht kunnen worden en de beleving van het dorp een nieuwe impuls zal 
krijgen, de 1

e
 fase van het plan zal binnenkort in uitvoering worden gebracht; 

 dat de angst van sommige partijen dat de decentralisatie binnen het sociaal domein op een ramp 
zou uitdraaien niet is uitgekomen maar dat nu geconstateerd kan worden dat de transitie van het 
sociaal domein boven verwachting goed is verlopen; 

 dat eindelijk begonnen is met de aanleg van een glasvezelnet in Salland Noord, zodat ook het 
buitengebied binnen afzienbare tijd kan beschikken over betrouwbaar snel internet; 

 dat de verzelfstandiging van onze sportaccommodaties, waaronder de Welters, succesvol is 
verlopen; 

 dat er een leefbaarheidsbudget is ingesteld ten behoeve van Plaatselijke Belangen en alle 
verenigingen om activiteiten en wensen mede mogelijk te maken. 

Deze constateringen stemt de VVD-fractie wederom positief.  

Bij de vorige Kadernota maakten wij ons nog zorgen over een meerjarenbegroting die toen een beeld 
liet zien die niet in evenwicht was. Maar nu zijn de vooruitzichten voor Olst-Wijhe – mede door een 
verantwoord en gezond financieel beleid en positief uitgevallen bijdragen van het Rijk – ten goede 
gekeerd.  

  



 

Een paar opmerkingen: 

Invoering omgevingswet 
De VVD is trots op de wijze waarop de decentralisatie van het sociale domein is verlopen. Nu komt de 
omgevingswet op ons af. Om succesvol te kunnen zijn met de uitvoering moeten we verder investeren 
in deze andere manier van werken en veel aparte verordeningen samenbrengen in één plan. De 
nieuwe, liberaal getinte wet vraagt om een heel andere manier van werken en denken van overheden, 
burgers en bedrijven. Openheid, samenhang, samenwerken, flexibiliteit en innovatie staan hierbij 
voorop. Dat vraagt om capaciteit. En de VVD steunt dan ook het voorstel tot extra ambtelijke inzet. 
Alle ontwikkelingen starten tenslotte met een goed plan, waarin alle wensen en belangen met de 
gebruikers van een beoogd gebied zijn afgewogen. Daarvoor is nodig dat de relatie met gebruikers in 
het gebied wordt geïntensiveerd. Dit wordt een leerproces waarin burgers, bedrijven, 
maatschappelijke organisaties en de gemeente in een nieuwe verhouding tot elkaar staan. 

Economie  
De VVD ondersteunt de extra inzet op het gebied van Economie. Nu de economie weer aantrekt is het 
van belang om extra te investeren in bedrijfscontacten, zodat de voorraad bedrijfsterreinen weer in 
balans kan worden gebracht, activiteiten worden ontplooid om de kernwinkelgebieden vitaal te 
houden, de verbinding tussen het bedrijfsleven en de kansen voor mensen met een afstand tot de 
arbeidsmarkt wordt geïntensiveerd, de kansen van de vrijetijdseconomie worden opgepakt en vorm 
gegeven, alsmede de verbinding tussen het bedrijfsleven en de Regio Zwolle nog meer te benutten. 

Cittaslow 
De VVD is teleurgesteld dat een kleine meerderheid in de raad het grote belang van Cittaslow voor 
onze gemeente niet heeft onderkend. Het is ook teleurstellend voor de vele enthousiaste 
ondernemers en organisaties in Olst-Wijhe die het keurmerk ook van groot belang vonden voor Olst-
Wijhe en haar gemeenschap. Als gemeente hadden wij ons hiermee kunnen profileren als woon, 
werk- en recreatiegemeente, samen met partners uit onze gemeente en te werken aan een bewuste 
omgang met landschap, erfgoed en eigen onderscheidende identiteit, een aansprekend imago, ruimte 
voor nieuwe initiatieven op het gebied van bijvoorbeeld verblijfsrecreatie. Het sloot naadloos aan bij 
ons coalitieakkoord “Samen werken aan leefbare kernen” maar paste ook voortreffelijk bij de slogan 
van het CDA verkiezingsprogramma: “Met elkaar, voor elkaar”.  Jammer!! 

Ondersteuning evenementen 

De VVD vindt het belangrijk dat er een rijk en gevarieerd aanbod van evenementen is voor alle 
inwoners van Olst-Wijhe. Inwoners ontmoeten elkaar tijdens deze activiteiten en daarnaast worden 
mensen van buiten de dorpen en gemeente aangetrokken. Evenementen dragen bij aan het imago en 
de bekendheid van een dorp en/of kern in Olst-Wijhe. Ook de economische waarde voor de 
plaatselijke ondernemers, de toeleveranciers en de inzet van vrijwilligers zijn voor de VVD belangrijk. 
Wij constateren verschillen in de diverse evenementen binnen onze gemeente qua organisatie en 
exploitatie van de evenementen. Wij ondersteunen dan ook de vraag van het CDA en de PvdA en 
vragen het college een en ander in beeld te brengen en aan te geven op welke wijze wij als gemeente 
hierin kunnen en willen participeren. Past een en ander in het bestaande leefbaarheidsbudget of 
moeten we het zoeken in een andere vorm van mede financiering?  Stimuleren wij bijvoorbeeld op 
nieuwe activiteiten of sturen we aan op een waarderingsbijdrage, zoals de Plaatselijke Belangen uit 
het leefbaarheidsbudget ontvangen, 

Ontwikkeling onderwijshuisvesting 
Krimp is een feit en het is daarmee een enorme uitdaging voor het onderwijs om daar vorm aan te 
geven, de rekening van leegstand prikkelt scholen tot samenwerking. Dat heeft ertoe geleid dat het 
openbaar onderwijs (De Mare) en het bijzonder onderwijs (Het Plein) in Olst-Wijhe het afgelopen 
voorjaar het rapport  “Naar een toekomstbestendig en passend onderwijsaanbod voor Salland” heeft 
gepresenteerd. Dit rapport is recentelijk uitgebreid opiniërend besproken door de raad en heeft als 
resultaat dat de schoolbesturen de opdracht hebben meegekregen om meer inzicht te verschaffen in 
de mogelijkheden en onmogelijkheden van alternatieve scenario’s en de acceptatie van ouders. 
Belangrijk hierbij zijn aspecten van identiteit maar vooral ook de onderwijsmethode. De VVD hoopt dat 
het proces het komende najaar kan worden afgesloten. Uitgangspunt is vooralsnog ook voor de VVD 
dat de plannen binnen de huidige financiële kaders kunnen worden gerealiseerd. Maar dit is niet 
zaligmakend, het gaat om onze kinderen en de toekomstbestendigheid van kwalitatief basisonderwijs 
in de hele gemeente en niet van een enkele school. 



 

Informatieveiligheid 
Tijdens het VNG Jaarcongres heeft de digicommissaris Bas Eenhoorn gemeenten opgeroepen de 
digitalisering hoog op de agenda te zetten. Digitalisering hoort op de college tafel. De mens moet 
centraal staan en niet in de steek worden gelaten, zodat dat mensen bijvoorbeeld niet voor alles apart 
hoeven in te loggen. Maar als gemeente moet je ook zorgen dat alles veilig gebeurt. In de Kadernota 
geeft het college de eerste aanzet. De VVD kan akkoord gaan met de voorgestelde budgetten.  

Leefomgeving 
Zeker nu het sociaal domein op orde is, is er meer aandacht nodig voor zaken die voor alle inwoners 
bijdragen aan een nóg mooiere leefomgeving, die uitnodigt om te bewegen, te spelen en te 
genieten. Want een welvarend dorp is gebaat bij een mooie en uitnodigende buitenruimte waar 
mensen elkaar kunnen ontmoeten: 

 met hun kinderen bij de speelplaatsen, 

 op sportclubs, 

 in de winkels in de buurt, 

 wandelend langs de IJssel, op een terras of in een kerk, kroeg of dorpshuis voor een 
klaverjasavond. 

Dus roept de VVD op om oog te houden voor goed onderhouden wegen en openbaar groen, 
speelplaatsen en sportvoorzieningen. Want de gemeente is er voor het welzijn van álle inwoners. Ook 
voor de jeugd waar het goed meegaat, voor de werkenden en de gepensioneerden. Om alle 
voorzieningen in stand te houden is het goed om vanuit onze strategische visie meer aandacht te 
hebben voor de middengroepen die steeds moeilijker aan een betaalbare woning kunnen komen. Zij 
zijn de ruggengraat van het sociale leven: ze vormen een onmisbare bron voor de vrijwilligers en de 
mantelzorgers. Ook moeten we aandacht houden voor de ondernemers en andere mensen die ook 
financieel kunnen bijdragen aan een mooi Olst - Wijhe. Zij zijn onmisbaar voor onze gemeente waar 
het voor iedereen goed wonen is en waar sport, winkels en andere voorzieningen bijdragen aan een 
prettig vestigingsklimaat.  

We roepen het college op om de ingezette weg - zoals vastgesteld of binnenkort wordt vastgesteld in 
structuurvisie, Ibor, verkeersvisie, woonvisie, detailhandelsvisie, - plannen met een grote impact voor 
vele jaren -  voortvarend voort te zetten in het belang van ons dorp en onze inwoners. Nu en in de 
toekomst. 

Onroerendezaakbelasting 
Met een positief saldo over 2016 van ruim 900.000 euro en een gezonde algemene reserve van 10 
miljoen en - zoals het nu lijkt - een sluitend meerjarenperspectief tot en met 2021 staat de gemeente 
er weer sterker voor. Dat biedt volgens de VVD fractie ruimte om inhoud te geven aan de coalitie 
afspraak: “in beginsel wordt de OZB niet verhoogd”, voor verlaging van lasten maar ook kansen voor 
noodzakelijke investeringen in economie, welzijn en duurzaamheid. De gemeente moet, nu de 
economie weer aantrekt, zorgen voor een goed vestigingsklimaat voor burgers en bedrijven en voor 
een aantrekkelijk OZB-tarief.  
 
In de Kadernota stelt het college voor om vooralsnog uit te gaan van een trendmatige verhoging van 
1% (structureel 41.000 euro). Wanneer in de meerjarenbegroting blijkt dat er sprake is van budgettaire 
ruimte , zal deze verhoging achterwege worden gelaten.  
 
De VVD is van mening dat nu al zicht is op die budgettaire ruimte, mede gelet op het overschot in 
2016 en het niet doorgaan van Cittaslow. De VVD stelt voor om nu te besluiten tot de nullijn voor de 
OZB in het komende begrotingsjaar 2018 en niet te wachten tot het najaar. Dat schept duidelijkheid.  

Ter afsluiting 
De VVD blijft zich de komende jaren sterk maken voor: veiligheid en leefbaarheid van onze gemeente, 
een sterke economie, meer werkgelegenheid, goede bereikbaarheid en gezonde financiën. Kortom: 
een aantrekkelijke gemeente waarin het fijn wonen, werken en recreëren is voor op de eerste plaats 
onze burgers, maar ook voor mensen van buiten onze gemeente die hier graag willen komen wonen. 

  



 

De VVD heeft de kadernota vorig jaar afgesloten met een uitspraak uit de zeilsport: ”Als je de juiste 
hoek weet te vinden je met tegenwind sneller kunt varen dan met de wind méé”. Wij constateren aan 
de hand van deze Kadernota 2018 – 2021 dat het college de juiste hoek heeft gevonden en in volle 
vaart afstevent op de verkiezingen van 2018. De VVD wenst het college en de ambtelijke organisatie 
goede vaart.  

Olst, 23 juni 2017 

Jaap Gerkes, namens de VVD fractie 

  



 

 

 

Hoofdpunten uit de Algemene Beschouwingen op de kadernota 2018 - 2021  
van de raadsfractie van Olst-Wijhe Nieuw Liberaal 

O-W.nl is tevredenheid maar ook bezorgd. 
Tevreden met het resultaat van het ingezette beleid, de verschillende bezuinigingen en sober beleid. 
Dit heeft er voor gezorgd dat er nu een klein negatief resultaat is. De financiële vooruitblik geeft aan 
dat er in 2018 enige ruimte en mogelijkheden zijn voor onze burgers voor nieuwe initiatieven of 
versterking op beleidsonderdelen. 
 
Bezorgdheid omdat op verschillende taakvelden het “net kan” maar niet overhoud en sommige 
ontwikkelingen in onze ogen onvoldoende zijn uitgewerkt en financieel zijn geborgd. 
In de komende periode staan er verschillende grote dossiers (stabilisatie 3D, participatiewet, 
omgevingswet, AVG) in verschillende werkvelden op stapel. Naast, dat het vaak complexe regelingen 
betreft, vragen deze vaak ook een andere aanpak en benadering ook van het ambtelijk apparaat. Ook 
voor onze inwoners geeft dit grote veranderingen. Hierbij is van groot belang dat wij de inwoners 
hierbij actief betrekken. Niet alleen om draagvlak en begrip te krijgen maar ook te vragen om hun 
medewerking bij de uitvoering. Het accent ligt immers op eigen verantwoording, zelf doen, zelf 
beslissen maar niet zelfzuchtig dus ook zorgzaam ook voor andere inwoners. 
 
Dialoog met de inwoners. 
O-W.nl is dus van mening dat er bij enkele taakvelden/programma onderdelen de noodzaak bestaat 
om de rol van de inwoners nadrukkelijk te herzien. Er dient van begin af aan de mogelijkheid van 
volwaardige participatie op alle niveaus onderzocht en (soms als experiment) gebruikt te gaan 
worden. Hierbij kan een goede samenwerking met externe partijen als belangengroepen, organisaties, 
ouders, maatschappelijke partners (als OVKK, LTO), andere gemeenten maar ook de provincie( 
programma studio Vers Bestuur) een belangrijke rolspelen. 
 
Decentralisaties. 
Omdat wij ons realiseren dat de ontwikkelingen binnen de 3D nog bezig zijn en nog lang niet klaar 
zijn. Is O-W.nl dan ook voor de handhaving van de begrotingsbescherming binnen de 3D`s in de 
komende periode. Dit beleid heeft immers direct invloed op de zwakkere, ouderen en jongeren in onze 
gemeenschap. De uitvoering van het 3D beleid is meer dan individuele regels uitvoeren maar kan ook 
verbindend werken. 

Programmaonderdelen en ontwikkelingen die O-W.nl nadrukkelijk  aandacht voor vragen zijn: 

 Partcipatiewet een actieve benadering over de gehele linie. 
 Jeugdzorg en de versterking positie van het jongerenwerk.  
 Aandacht voor ongeletterdheid (het Taalpunt).  
 Aanjagen van lokale initiatieven op het gebied van:  

- Duurzaamheid, met ambitie. 
- Cultuur lokaal. 

- Sport en beweging. 
- Toerisme. 

 Onderwijshuisvesting voortvarend aanpakken maar wel op basis van onpartijdigheid, feiten en 
draagvlak bij de ouders en er dient nadrukkelijk rekening mee gehouden te worden dat het gaat 
om meer dan stenen alleen. De dorpsscholen zijn immers het cement van de samenleving in de 
kleine kernen. De grootschalige “stadse” benadering dient te worden omgezet een 



 

gedifferentieerde deel aanpak per dorpskern. Waarbij ook alternatieve samenwerkingsvormen 
meegenomen zijn. 

 De versterking DOWR-I werk organisatie conform het projectplan maar ook op het gebied van 
AVG (Algemene Verordening Gegevensbescherming), de bescherming van de persoonsgegevens 
in het gemeentelijk apparaat. Met meer aandacht van de gevolgen van de invoering van de AVG 
in de samenwerkingsorganisaties (RUD, VRIJ), gemeenschappelijke regelingen en verbonden 
partijen. Gepaste bescheidenheid bij de ontwikkeling van de nieuwe I-visie. Eerst de dagelijkse 
werkzaamheden van de DOWR-I stabiel en op orde. 

 Invoering van de omgevingswet hier moeten meer nieuwe democratische mogelijkheden ingezet 
en gebruikt gaan worden met de nodige aandacht voor het actief betrekken van de jongeren zoals 
is toegezegd door het college. 

 Verder een vlotte aanpak op het gebied van een nieuwe verkeersvisie voor Olst. 
 De uitvoering van een nieuwe detailhandelsvisie moet gekoppeld worden aan een aangepast 

bestemmingsplan. Innovatie en vernieuwing zijn anders niet mogelijk. 
 Het streven om het ambitieuze duurzaamheidsprogramma een serieuze kans te geven en 

hiervoor voldoende draagvlak te creëren bij de inwoners. 
 Meer ook alternatieve betaalbare starterswoningen voor jongeren. 
 Invoeren van ons voorstel de “blijverslening” voor oudere inwoners.  
 Zorg voor de oudere werkelozen (ouder dan 55) ook deze moeten gesteund worden in het 

vinden van nieuwe werkzaamheden, in eerste instantie betaald maar anders als vrijwilliger op hun 
niveau. 

 Veiligheid dient weer inhoud en vorm te krijgen. 

De samenwerking in de Veiligheidsregio levert ons nu financieel voordeel op maar er dient 
nadrukkelijk ook gekeken te worden naar de kwalitatieve operationele effecten (materiaal, 
opleidingen, aanrijtijden en professionele bezetting) voor onze inwoners. De bezetting van de 
politie in onze gemeente naast de inzet van de boa`s dient beter gestroomlijnd te worden en er 
dient op aangedrongen te worden dat hun administratieve last niet ten koste van de 
operationaliteit dient te gaan. 

 Ambtenaren. In de afgelopen periode hebben de verschillende ingrijpende ontwikkelingen een 
behoorlijke impact gehad op de gemeentelijke medewerkers. De werkdruk, manier van werken 
zijn ingrijpend veranderd. Steeds hebben zij geprobeerd om hun werkzaamheden rollen zo goed 
mogelijk in te vullen. Dit was niet altijd gemakkelijk. Wij hopen dat de komende periode ook weer 
op hen en hun inzet te kunnen rekenen.  

Bij de behandeling van de begroting zullen wij aandacht vragen voor de verschillende programma 
onderdelen. O-W.nl vraagt dan ook het college om met onze standpunten rekening te houden in de 
uitvoering en het nieuw te ontwikkelen beleid. 

 

Fractie voorzitter O-W.nl   
Ralph Kronieger 

 

 

 

  

 

 


